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Conceptverslag van de openbare vergadering van het algemeen bestuur van Recreatieschap 
Twiske-Waterland, gehouden op 30 juni 2016 in het gemeentehuis van Landsmeer 
 
Aanwezig 
Mevrouw A.C. Nienhuis - Gemeente Landsmeer (voorzitter) 
Mevrouw G.J.M. Bekhuis - Gemeente Waterland (bestuurslid) 
Mevrouw A.J.M. van Beek - Gemeente Beemster (bestuurslid 
Mevrouw S. Groenewoud - Stadsdeel Amsterdam-Noord (bestuurslid) 
De heer J. Klinkhamer - Gemeente Oostzaan (bestuurslid 
De heer H. Schütt - Gemeente Edam-Volendam (bestuurslid) 
Mevrouw L. Vissers-Koopman - Gemeente Zaanstad (bestuurslid) 
De heer Tj.P.J. Talsma - Provincie Noord-Holland (bestuurslid) 
De heer H. Wijkhuisen - RNH (programmamanager 
De heer J.W. Nieuwenhuis - RNH (manager advies) 
Mevrouw K.J. Kok - RNH (verslaglegging) 
 
Afwezig 
De heer J.P. Nagengast - Gemeente Alkmaar   (bestuurslid) 
De heer G. Nijenhuis - Gemeente Purmerend (bestuurslid) 
De heer J. Schalkwijk  - Gemeente Wormerland (bestuurslid) 
 
 
1. 
 
 
 

OPENING 
 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom. Afbericht is 
ontvangen van de heer Nagengast, de heer Schalkwijk en de heer Nijenhuis. Mevrouw 
Groenewoud komt iets later.  
 

2. KORTE TOELICHTING POTTIDIVING OP ONDERWATERPARK TWISKE 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Pot die zich namens Pottidiving heeft aangemeld 
als inspreker. 
 
De heer Pot geeft een presentatie over het plan voor realisatie van een onderwaterpark in 
het recreatiegebied Het Twiske. Pottidiving is een duikschool die regelmatig te vinden is in 
Het Twiske in De Leers aan de Stootersplas. Hij vertelt dat het plan voor een onderwaterpark 
vorig jaar bekroond is met een prijs uitgereikt door de provincie Noord-Holland. De 
duikschool wil een parcours maken, waarbij duikers zwemmen als in een tijdreis door de  
maritieme historie van Noord-Holland. Beginnend met zwerfkeien, die overgebleven zijn uit 
de laatste ijstijd en het Oerij, langs scheepswrakken die opgegraven zijn en opnieuw 
geplaatst zijn in het onderwaterpark, via botten van de walvisvaart, tot resten uit de laatste 
oorlog. Allereerst zal met het prijzengeld € 2.500,- een toegang worden gemaakt voor 
duikers met een beperking, zodat zij ook veilig kunnen duiken. Met de aanleg van het 
onderwaterpark wordt ook gezorgd voor de natuurwaarden. De drievlakmossel kan zich 
vestigen op de objecten onder water en kan er voor zorgen dat blauwalg verminderd wordt. 
In 2014 is al een pilot gestart en dat heeft inmiddels geleid tot een toename van het aantal 
sportduikers. Dit betekent ook meer inkomsten voor Het Twiske. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman vraagt in welk stadium het plan zich bevindt. De heer Pot 
antwoordt dat in principe direct met de werkzaamheden kan worden begonnen. De voorzitter 
vraagt welke medewerking van het recreatieschap wordt verwacht. De heer Pot antwoordt 
dat dan gedacht zou kunnen worden aan o.a. bebording. 
 
De heer Talsma vraagt hoe de aanvoer van duikspullen is geregeld en de bereikbaarheid 
naar de duikplek. Er wordt gesproken over een prijsuitreiking door de provincie Noord-
Holland, maar hij kent het plan niet. De heer Talsma hoopt niet dat het tot een “vuilnisbelt” 
leidt. De heer Pot antwoordt dat er een ruime parkeerplaats aanwezig is bij de duikplaats en 
dat gebruik gemaakt wordt van de reeds aanwezige botenhelling. Het plan is door 
beleidsmedewerkers van de provincie Noord-Holland, waaronder de heer De Ron, 
ondersteunt. De objecten/attributen die gebruikt worden zijn reeds in het gebied aanwezig en 
er zal zeker geen “vuilnisbelt” ontstaan. 
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De heer Schütt vraagt naar het veiligheidsaspect. De heer Pot antwoordt dat het 
onderwaterpark aangelegd wordt op 7 meter diepte. Dit is ook voor beginnende duikers 
aantrekkelijk. Hij voegt hieraan toe dat er voldoende toezicht met ruime ervaring aanwezig is. 
De objecten worden ook door ervaren duikers geplaatst. 
 
Mevrouw Groenewoud sluit zich aan bij de vergadering. 
 
De heer Klinkhamer vraagt RNH naar de stand van zaken van het Uitvoeringsprogramma dat 
naar aanleiding van de Herijking visie Twiske zou worden opgesteld. Hij merkt op dat 
Pottidiving het gehele jaar gebruik maakt van de locatie. Hij spreekt zijn bezorgdheid uit over 
het Natura 2000-gebied. Tevens merkt hij op dat De Stootersplas een verblijfplaats is voor 
veel vogels en ook het strand wordt door hondenbezitters bezocht. De heer Wijkhuisen 
antwoordt dat altijd een natuurtoets wordt uitgevoerd, die beoordeeld wordt door de provincie 
Noord-Holland. De natuurtoets moet altijd voldoen aan de vereisten van Natura 2000. 
Pottidiving is in 2014 met een Pilot gestart en tot nu toe zijn er volgens de heer Wijkhuisen 
geen klachten binnengekomen van hondenbezitters of van andere recreanten. 
 
Mevrouw Van Beek is van mening dat het belangrijk is ook naar het verdienmodel te kijken 
en vindt dat het recreatieschap dit soort initiatieven moet ondersteunen. 
 
Op de vraag van de heer Klinkhamer antwoordt de heer Wijkhuisen dat het 
Uitvoeringsprogramma in de vergadering van 8 december 2016 wordt voorgelegd aan het 
bestuur. Hij voegt hieraan toe dat het tweede Atelier met de belangenorganisaties is 
gehouden en dat RNH bezig is het Uitvoeringsprogramma uit te werken. Hij voegt hieraan 
toe dat voor alle Natura 2000-gebieden een beheerplan voor de komende 6 jaar wordt 
opgesteld. Het beheerplan ligt inmiddels ter inzage. Het onderwaterpark kan hier niet meer in 
worden meegenomen. 
 
De voorzitter merkt op dat meer recreanten gebruik maken van het gebied. Zij vindt dat 
uitgangspunt van het bestuur is dat bij eventuele problemen tussen ondernemers c.q. 
recreanten, onderling gezocht wordt naar een oplossing. De heer Pot antwoordt dat met de 
ondernemers in Het Twiske een goede samenwerking is en dat recreanten heel positief 
reageren. De heer Pot zegt toe dat eventuele conflicten onderling worden opgelost. RNH zal 
hierop toezicht houden.  
 
Mevrouw Bekhuis vraagt naar de tijdsduur van het aanvragen van een vergunning aan de 
hand van natuurtoets van de provincie. De heer Wijkhuisen antwoordt dat dit afhankelijk is 
van de omvang van het initiatief en het onderzoek dat moet worden uitgevoerd. Meestal 
moet het in 6-8 weken gerealiseerd kunnen worden, maar de praktijk is soms weerbarstiger. 
 
De voorzitter dankt de heer Pot voor zijn presentatie en voor de waardevolle bijdrage die 
Pottidiving aan het gebied levert. Zij wenst de heer Pot namens het bestuur veel succes met 
de verdere uitwerking. 
 
Het algemeen bestuur stemt in met het verder vormgeven van het plan voor realisatie 
van een onderwaterpark in De Leers in Het Twiske. 
 
INSPRAAK VERZOEK VAN DE HEER MULLER 
De voorzitter deelt mee dat de heer Muller in de vergadering van 3 december 2015 reeds 
heeft ingesproken over het gebruik van een drone boven het recreatiegebied. Zij geeft aan 
dat in die vergadering is afgesproken dat hij contact op zou nemen met RNH over de 
mogelijkheden. De heer Wijkhuisen meldt dat in april jl. contact is geweest met de heer 
Muller en uitgelegd is dat er geen toestemming wordt verleend voor het gebruik van een 
drone boven het recreatiegebied op grond van beperkingen die gelden in Natura 2000-
gebieden en op grond van de Algemene Verordening. 
 

3. 
 
 
 
 
 

CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING VAN 11 FEBRUARI 2016 
 
Tekstueel: 
Geen opmerkingen.  
 
Het algemeen bestuur besluit het verslag vast te stellen met dank aan de notulist. 
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4. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5.  
 
 

INGEKOMEN STUKKEN  
 
Mevrouw Vissers-Koopman vraagt naar de achtergrond van de brieven 2051690/20160130 
van ID&T. De voorzitter legt uit dat in 2015 gekozen is voor Pleinvrees om het derde 
evenement in het recreatiegebied te organiseren. Door RNH zijn 2 data voorgelegd, 3 of 10 
september 2016. Pleinvrees heeft toen gekozen voor 3 september 2016. De gemeente 
Landsmeer heeft voor deze datum geen vergunning kunnen verlenen wegens onvoldoende 
politiecapaciteit. De kermis van Edam-Volendam vindt dan ook plaats. 10 september 2016 is 
voor Pleinvrees geen optie. ID&T heeft inmiddels ook aangegeven het niet eens te zijn met 
de keuze van RNH voor Pleinvrees. Hierdoor is tussen en mét beide organisaties een conflict 
ontstaan. Inmiddels heeft Pleinvrees een advocaat ingeschakeld en zijn door beide 
organisaties WOB-verzoeken ingediend. Zij voegt hieraan toe dat zij diverse gesprekken 
heeft gevoerd met beide partijen, maar dat dit niet tot een oplossing heeft geleid. Zij meldt 
dat inhoudelijk niet verder op de zaak kan worden ingegaan, omdat op dit moment een 
juridische procedure loopt. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman vindt dat in de toekomst tijdig onderzocht moet worden bij een 
evenementaanvraag welke evenementen er nog meer in de regio plaatsvinden, zodat dit 
soort voorvallen niet meer gebeuren. 
 
De heer Talsma mist de brief van de provincie waarin ingestemd wordt met de gewijzigde 
GR. De heer Wijkhuisen deelt mee dat de brief wel binnen is gekomen, maar nog niet op de 
ingekomen stukken lijst is opgenomen. 
 
JAARREKENINGEN 2015 
 
De heer Wijkhuisen deelt mee dat de zienswijzen van de gemeenten Landsmeer, Edam- 
Volendam, Beemster, Purmerend en de provincie Noord-Holland ontvangen zijn. De heer 
Wijkhuisen reikt een reactie vanuit RNH op de zienswijze van de gemeente Landsmeer ter 
vergadering uit. 
 
De heer Klinkhamer deelt mee dat de gemeente Oostzaan de zienswijze inmiddels heeft 
verstuurd en verzoekt deze dan ook mee te nemen bij de beoordeling van de jaarrekening 
2015. 
 
Mevrouw Groenewoud deelt mee dat de gemeente Amsterdam nog geen beslissing heeft 
genomen, maar onder voorbehoud instemt. Voor wat betreft onderdeel Waterland deelt zij 
mee dat in de adviescommissie van 22 maart jl. is gevraagd een toelichting op te nemen in 
jaarrekening 2015 over het bestemmingsfonds Hemmeland ten behoeve van meekoppeling 
Markermeerdijk. Dit is helaas niet overgenomen. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman deelt mee dat de jaarstukken in commissieverband zijn 
besproken en vanavond in de gemeenteraad van Zaanstad op de agenda staan. De 
gemeente Zaanstad geeft onder voorbehoud een positieve zienswijze af. Zij voegt hieraan 
toe dat ook voor de gewijzigde GR een positieve zienswijze wordt afgegeven. 
 
Mevrouw Bekhuis deelt mee dat de jaarstukken vanavond door gemeenteraad van 
Waterland wordt besproken. De gemeente Waterland stemt onder voorbehoud in met de 
jaarstukken.  
 
Mevrouw Vissers-Koopman stelt voor de reactie van RNH op de zienswijze van de gemeente 
Landsmeer bij de vastgestelde jaarstukken te voegen. 
 
De heer Schutt deelt mee dat de gemeente Edam-Volendam instemt met de jaarstukken. 
 
De heer Klinkhamer vraagt naar aanleiding van de aanbiedingsbrief bij de jaarstukken of er 
in 2018 sprake is van samenvoegen van administraties.  
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De heer Wijkhuisen antwoordt dat het bestuur het besluit heeft genomen om in 2017 te 
beoordelen of de financiële administraties samengevoegd kunnen worden. De voorzitter 
voegt hieraan toe dat dit ook in de gewijzigde GR is opgenomen. 
 
De heer Talsma deelt mee dat de provincie een positieve zienswijze afgeeft. Hij voegt 
hieraan toe dat de provincie ook een algemene zienswijze heeft gestuurd over de financiële 
situatie in Het Twiske. 
 
De voorzitter deelt mee dat de gemeente Landsmeer zich onverminderd grote zorgen maakt 
over de financiële positie van Het Twiske. De voorzitter vindt ook dat niet alleen RNH, maar 
ook de bestuursleden een actieve rol kunnen spelen in de te ontwikkelen locaties. Zij stelt 
voor het Uitvoeringsprogramma zo snel mogelijk te presenteren. Zij voegt hieraan toe dat de 
gemeenten Landsmeer en Oostzaan meerdere suggesties hebben gegeven voor de 
ontwikkeling van locaties. 
 
De heer Talsma sluit zich aan bij de opmerkingen van de voorzitter. Hij hoopt dat de 
Statenleden, die op 1 juli een werkbezoek brengen aan het recreatiegebied, met suggesties 
komen. 
 
Het algemeen bestuur besluit de jaarrekeningen 2015 onderdeel Twiske en onderdeel 
Waterland vast te stellen. 
 

6. 
 
 
 
 
 
 
 
7. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BEGROTINGSWIJZIGINGEN 2016 
 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De begrotingswijzigingen 2016 onderdeel Twiske en onderdeel Waterland vast te 

stellen; 
2. RNH opdracht te geven voor de geoffreerde inzet en het uitvoeren van de 

inspanningen, die in de begrotingswijzigingen 2016 zijn opgenomen. 
 
PROGRAMMABEGROTINGEN 2017 
 
Mevrouw Groenewoud deelt mee dat de gemeente Amsterdam onder voorbehoud instemt 
met de programmabegrotingen 2017. Zij refereert aan het besluit dat genomen is in de 
vergadering van 3 december 2015 om de consequenties van niet indexeren uit te werken. In 
de adviescommissie van 22 maart jl. is geadviseerd een nadere toelichting te geven op de 
stijging van de bedragen in meerjarenraming (pag. 8). In de programmabegroting is deze 
toelichting niet opgenomen. Zij is echter van mening dat dit alsnog goed onderbouwd in de 
meerjarenraming wordt opgenomen. 
 
De voorzitter stemt in met het voorstel van mevrouw Vissers-Koopman om de reactie van 
RNH op de zienswijze van de gemeente Landsmeer mee te sturen met de vastgestelde 
jaarstukken. Zij voegt hieraan toe dat de toelichting antwoorden geeft op de zorgen die bij de 
gemeenteraden leven. 
 
De heer Klinkhamer stelt voor de Herijking visie Twiske en het Uitvoeringsprogramma mee te 
nemen bij het opstellen van de programmabegrotingen 2018. 
 
De voorzitter vindt dat ook het bestuur een belangrijke rol kan spelen om meer activiteiten op 
te zetten die de exploitatie in positieve zin kan beïnvloeden, zich daarbij rekenschap gevend 
van de unieke waarde van het gebied en tegelijkertijd door te gaan met verder omlaag 
brengen van de lasten. 
 
Mevrouw Groenewoud geeft aan dat de gemeente Amsterdam bereid is hier een bijdrage 
aan te leveren. Zij vindt ook dat de reactie van RNH meegenomen kan worden in het 
opstellen van de programmabegrotingen 2018. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman geeft aan dat de gemeente Zaanstad de Herijking visie Twiske 
ondersteunt en het Uitvoeringsprogramma met belangstelling tegemoet ziet. De gemeente 
Zaanstad wil hier ook graag een actieve rol in spelen.  
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8. 
 
 
 
 

Ook wordt door de gemeente Zaanstad aandacht gevraagd voor de bereikbaarheid met het 
openbaar vervoer en de fiets vanuit de grote steden. Tevens verzoekt de gemeente bij het 
opstellen van de meerjarenramingen realistischer te begroten. 
 
Mevrouw Bekhuis deelt mee dat de gemeente Waterland de voorkeur geeft aan het uitstellen 
van het samenvoegen van de financiële administraties Twiske en Landschap Waterland, 
totdat duidelijk wordt of de doelstelling de programmabegroting Twiske in 2018 sluitend te 
krijgen wordt gehaald. De gemeente stemt onder voorbehoud in met de 
programmabegrotingen 2017. 
 
De voorzitter stelt voor dat RNH naar aanleiding van ingediende zienswijzen een toelichting 
in concept opstelt en deze bij de vastgestelde jaarstukken toevoegt. 
 
Naar aanleiding van de opmerking van mevrouw Bekhuis deelt de heer Nieuwenhuis mee 
dat in 2017 een besluit wordt genomen over de financiële samenvoeging van de 
administratie per 2018.  
 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De programmabegrotingen Twiske-Waterland 2016 onderdeel Twiske en onderdeel 

Waterland vast te stellen; 
2. Opdracht te geven aan RNH om een concept toelichting op te stellen naar 

aanleiding van de zienswijzen van de participanten en deze bij de vastgestelde 
jaarstukken te voegen. 

 
Gewijzigde Gemeenschappelijke regeling 
De voorzitter deelt mee dat dit punt niet geagendeerd is, omdat de reactie van een aantal 
participanten nog niet is ontvangen. De participanten moeten unaniem instemmen. Zij stelt 
dan ook voor om dit punt voor de vergadering van juni 2017 te agenderen. Dan zal inmiddels 
ook meer duidelijkheid zijn over de ontwikkelingen rond de Markermeerdijk en de financiële 
situatie van Het Twiske. 
 
Mevrouw Bekhuis deelt mee dat de gemeente Waterland graag artikel 34 uit de huidige GR 
ook in de gewijzigde GR opgenomen. De gemeenteraad zal vanavond een besluit nemen 
over de gewijzigde GR. De gemeenteraad heeft aangegeven niet in te willen stemmen indien 
artikel 34 oud niet wordt opgenomen. 
 
Mevrouw Groenewoud meldt dat dit punt niet geagendeerd is en wil zich hier graag op 
voorbereiden. De gemeente Amsterdam stemt in met de gewijzigde GR. 
 
Naar aanleiding van de opmerking van mevrouw Bekhuis deelt de heer Nieuwenhuis mee 
dat de financiële situatie van Het Twiske voor 2018 vermoedelijk “zwarte cijfers” zal 
opleveren. 
 
De voorzitter voegt hieraan toe dat de huidige GR geldt totdat unaniem is ingestemd met de 
gewijzigde GR.  
 
Mevrouw Bekhuis zal dit overbrengen aan de gemeenteraad van Waterland. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman vindt wel dat zodra het besluit van de gemeenteraad van 
Waterland bekend is dit zo snel mogelijk teruggekoppeld wordt aan het bestuur. De voorzitter 
is het hier mee eens, omdat dan over de inrichting van het proces kan worden nagedacht. 
 
Het algemeen bestuur besluit over de nieuwe gemeenschappelijke regeling te 
besluiten in de vergadering van het AB in juni 2017. 
 
 
TWISKE – JACHTHOUDERSCHAP  
 
De heer Talsma vraagt namens het college van Gedeputeerde Staten (GS) naar het aantal 
jagers dat bij de WBE’s is aangesloten en naar de omvang van het gebied.  
De heer Wijkhuisen antwoordt dat er meerdere jagers zijn in een groot gebied. De heer 
Wijkhuisen zal dit nader uitzoeken en dit aan de heer Talsma terugkoppelen.  
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Hij voegt hieraan toe dat volgens de nieuwe Wet Natuur het werkingsgebied van de WBE 
minimaal 7500 ha. groot moet zijn. De voorzitter stelt dat de jacht in lijn is met de 
beleidsuitgangspunten van de provincie. Per 1 januari 2017 treedt de nieuwe Wet Natuur in 
werking. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman geeft aan dat de gemeente Zaanstad heel kritisch is op de jacht 
op vossen. De gemeente gaat ervanuit dat de jacht op vossen alleen noodzakelijk is om het 
behoud van de natuurwaarden te borgen en als er echt geen alternatieve bestrijding mogelijk 
is. Zij vraagt naar het aantal vossen. De heer Wijkhuisen zegt toe dit na gaan. 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. De overeenkomst inzake het jachthouderschap met de heer J. Evers 
(medewerker RNH) als gevolg van zijn pensionering te beëindigen; 

2. Het jachthouderschap uiterlijk 1 oktober 2016 met behulp van een 
faunabeheerovereenkomst voor 6 jaar in handen te geven van de 
Wildbeheereenheden Waterland en omstreken en Zaanstreek en omstreken. 

 
MEDEDELINGEN 
 
De voorzitter deelt mee dat de vicevoorzitters op 12 juli a.s. een gesprek hebben met drie 
gedeputeerden over de NNN status van Het Twiske. Deze status heeft grote invloed op de 
ontwikkeling van recreatievoorzieningen. Ook wordt gesproken over de 
erfpachtovereenkomsten tussen SBB en de recreatieschappen Twise-Waterland en 
Spaarnwoude. 
 
a) WATERLAND – MARKERMEERDIJK 
     De stand van zaken rond het project meekoppelen recreatiepaden Markermeerdijk 
 
b) COMMUNICATIE-ACTIVITEITEN 

Afgesproken is dat iedere bestuursronde een overzicht wordt gegeven van 
communicatie-activiteiten en publicatie over en voor het gebied. Onderstaand overzicht 
heeft betrekking op de periode van 15 september 2015 tot 1 maart 2016. 

 
Mevrouw Vissers-Koopman spreekt haar complimenten uit over het aantal persberichten en 
mededelingen.  
Zij geeft aan dat de gemeente Zaanstad geluiden heeft ontvangen dat er minder beheer en 
onderhoud in het gebied gepleegd wordt. De heer Wijkhuisen deelt mee dat dit zeker niet het 
geval is en wil graag meer informatie hierover ontvangen. Mevrouw Vissers-Koopman zal 
hiervoor zorgen. 
 
De voorzitter stelt voor om in het jaarverslag te vermelden wat de Natura 2000 doelen zijn, 
wat het recreatieschap heeft geïnvesteerd en wat de huidige stand is. 
 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededelingen. 
 
RONDVRAAG 
 
Mevrouw Groenewoud zou het zeer op prijs stellen, in verband met de besluitvorming van de 
geagendeerde punten, dat bestuursleden voorafgaand aan de vergadering melden dat zij de 
vergadering eerder moeten verlaten.  
 
SLUITING 
 
De voorzitter sluit om 16:50 uur de openbare vergadering. 
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